
Обичам те, 
Камчийска долина

Андрей Германов
Обичам те, Камчийска долина,

на моето сърце зелена люлка
за твоите копринени сена,

за искрата на първата светулка. 

За песните на малките моми
за пътищата в ясната далечност,

за Камчия, която в теб шуми
и ражда хляб, сълзи и вечност. 

Обичам те, цъфтяща долина
за синьото на твоите простори,

за златото на твойта долина,
в която шетат мощните мотори. 
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Интервю

След промяна в закона

Маринка Иванова:
До Две гоДини община Дългопол 
ще бъДе най-привлекателното 
място за живот и инвестиции
Стартира изпълнението на три от проектите на Община Дългопол, одобрени 

за финансиране по ПРСР. С Проект №03/321/01312 от 27.11.2012 г. "Рекон-
струкция и изграждане на спортни съоръжения, с цел създаване на общин-

ски център за спорт, младежки дейности и отдих в с. Аспарухово, Община Дълго-
пол", ще се създаде привлекателна среда за развитие на спорта и здравословния 
начин на живот, откриване на нови работни места и стимулиране на туризма в об-
щината. С изграждането на спортния център ще се повиши потенциалът за разви-
тие на с. Аспарухово, ще се осигури по-благоприятна среда за социален живот, за 
насърчаване на различни възрастови групи към спортни и здравословни занима-
ния, от които ще могат да се възползват всички жители и гости на нашата община. 
Проектът е важна стъпка в развитието на Община Дългопол като достойна и при-
влекателна не само за живот, но и за инвестиции в района.

В новия общински център за спорт, младежки дейности и отдих в с.Аспарухово ще 
бъде изградена спортна зала с футболни, волейболни и баскетболни игрища, зала 
за бойни изкуства, зала за танци, зала с фитнес оборудване, сауна и парна баня, ле-
глова база със столова, открити игрища и паркинг за посетители с 61 паркоместа. 
Проектът е съобразен с изискванията на Наредба № 4 от 1 юли 2009 Г. за проек-
тиране, изпълнение и поддържане на строежите в съответствие с изискванията за 
достъпна среда за населението, включително за хората с увреждания.

Ето как ще изглежда инвестицията, предмет на втория проект, чиято реализация 
започна със средства от Програмата за развитие на селските райони 2017-2013

Продължението в следващия брой

Какво доведе един оператор и генералния 
директор на Канал 78 тук, в Дългопол?
Ние сме новинарска телевизия с 220-хиляд-
на аудитория в област Карабюк, Турция. Тук 
съм с една много важна мисия, защото ще за-
снемем документален филм за всичко, което 
ни покажете във Вашата община. Този филм 
ще бъде продуциран от нас, изготвен и преве-
ден на 4 езика: български, руски, английски и 
турски, и ще бъде излъчен по още 25 телеви-
зионни канала в обединението Diar-I-Turk. 
Ние сме две държави с много общи култур-
ни точки. Този филм ще помогне на нашите 
хора да опознаят по-добре вашите история, 
бит и култура. В Турция живеят милиони из-
селници от целия свят, включително от Бъл-
гария. За тях ще бъде важно да видят настоя-
щето на страната Ви в нашия филм.

Продължава на V страница

Само седмица след посещението на екипа на г-жа Иванова в гр. Сафранболу, 
общ. Карабюк, тук пристигна екип на Канал 78 – местната телевизия на област-
ния център, начело с генералния директор г-н Шюкрю Гьоккая. В продължение 
на 4 дни, през които неспирно валяха дъждове (сигурно е за добро), екипът не-
уморно снимаше – намираха всичко за важно и интересно. Снимаха експози-
цията на Исторически музей - Дългопол, репетицията на Детско-юношеския 
духов оркестър, програма на читалищни фолклорни групи и танцовия състав, 
обновените училище и детска градина, СОУ „Св. Климент Охридски” в Дъл-
гопол, площада и улиците, язовира, феномена Чудните скали, манастири, при-
родни забележителности и най-вече удивителната ни природа. Опитахме се да 
се видим през техните очи, преди филмът да е готов.

разликата межДу Духа, бита и 
културата на нашите Два нароДа 
е колкото еДин конски косъм

Новият Закон за управление на 
отпадъците беше обнародван в 
Държавен вестник бр. 53 от 13 

юли 2012 г. Той постави нови предизви-
кателства пред общинските администра-
ции и въведе редица нови задължения на 
кметовете в областта за разделното съ-
биране на отпадъци и оползотворяване 
на битовите отпадъци. 
„Има опасност догодина такса смет да 
скочи с 30-40 процента в част от общини-
те, ако не бъде замразен размерът на т.нар. 
наказателна такса за депониране.” За това 
алармира изпълнителният директор на 
Националното сдружение на общини-
те Гинка Чавдарова в края на септември. 
Тя обясни, че след като тази година так-
сата за депониране е била повишена от 3 
лева на 15 лева за тон боклук, за догодина 
действащата наредба предвиждала санк-
цията да стане 35, съответно 70 лева за 
общинските депа на тон. 
За да отговори на тези и други предизви-

кателства, продиктувани от икономиче-
ската обстановка и повишените цени на 
горивата, с цел да избегне опасността от 
наложително увеличаване на такса „бито-
ви отпадъци” кметът на Община Дълго-
пол г-жа Маринка Иванова вече е пред-
приела редица съществени мероприятия. 
С цел запазване на себестойността на 
предоставяната услуга общината вече из-
вършва сметосъбирането и сметоизвозва-
нето на ТБО до депото в Провадия по сто-
пански начин. За целта Общински съвет 
взе решение за закупуване на сметосъби-
раща машина и увеличи дейност „Чисто-
та” с 5 щатни бройки. Според икономи-
ческите анализи на главния счетоводител 
на общината това ще доведе до съществе-
но намаляване на годишните разходи за 
извършването на услугата, тъй няма да се 
дължат на външен изпълнител разходите 
за печалба и процент на амортизация на 
съдовете, нейна собственост. 
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община Дългопол търси начини 
Да не се променя такса смет 
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протокол №41
от заседание на Общински съвет – 
Дългопол, 13.09.2013 г.
Днес, 13.09.2013 г. в гр.Дългопол, в залата 
на Общински съвет – гр.Дългопол от 09:00 
часа, се проведе ХLІ редовно заседание на 
Общински съвет – Община Дългопол, Вар-
ненска област. Присъстваха 13 от общо 17 
съветници.
С 13 гласа “ЗА”, „ПРОТИВ” – няма, „ВЪЗДЪР-
ЖАЛ СЕ” – няма, на основание на разпо-
редбата на чл.21, ал. 1, т. 6 и т. 23 от ЗМС-
МА, във връзка с чл.11, ал. 1, т. 2, ал. 2, т.3, 
ал.3 от Наредба № 7 / 29.12.2000 г. / изм. и 
доп. ДВ бр.75 / 24.09.2010 г., за определя-
не броя на паралелките и групите и броя 
на учениците и децата в паралелките и 
групите на училищата, детските градини 
и обслужващите звена, Общински съвет – 
Дългопол прие:
РЕШЕНИЕ 41-1
Утвърждава маломерни паралелки в СОУ 
”Назъм Хикмет”, както следва:
Маломерна паралелка - VІ клас под мини-
малния брой ученици. Записани 13 ученици.
Маломерна паралелка - ІХ клас под мини-
малния брой ученици. Записани 11 ученици.
Дофинансира разликата до минималния 
брой ученици в ІХ клас – 2197лв. за 7 уче-
ници.

протокол №42
от заседание на Общински съвет – 
Дългопол, 27.09.2013 г.
Днес, 27.09.2013 г. в гр. Дългопол, в залата 
на Общински съвет – гр.Дългопол от 10:00 
часа, се проведе 42-то редовно заседание 
на Общински съвет – Община Дългопол, 
Варненска област. Присъстваха всички от 
общо 17 съветници.
ПО ТОЧКА ПЪРВА: Питания и предложения 
от граждани – Разглеждане на постъпило 
питане с вх.№ОС-453/03.09.2013г. от Ини-
циативен комитет.
Н. Христов - предс. на ОбС: Отговори на 
поставените въпроси трябваше да бъдат 
предоставени на редовното заседание на 
ОбС-Дългопол, което е днес. 
Т. Панайотова – нач.-отдел ОС,ТТ: За 
стопанисването на гробищния парк отго-
варя Общинска администрация. Той е пуб-
лична общинска собственост. Използват 
се всички програми на Министерството 
на труда и социалната политика за негово-
то поддържане, такси не се събират. Няма 
приет паркоустройствен план. 
К. Балинова - секретар на Община Дъл-
гопол: Наредба №19, която е приета през 
2008 г., е актуална. Недостатъкът й е, че тя 
не кореспондира с Наредба №11, с която 
трябва да бъде определена таксата за заку-
пуване на гробищни места. Предложението 
ни към Инициативния комитет е да се проу-
чат обществените нагласи за реалното при-
лагане на тази наредба за закупуване на 
тези места. Може да се направи временна 
комисия или работна група, която да напра-
ви оглед и да се решат проблемите.
Ал. Александров - общ. съветник: Ако 
няма паркоустройствен план, който да 
каже кой къде е погребан, как може да се 
гарантира на някого, че неговото място ще 
бъде запазено. Нека Общинска админи-
страция си свърши работата по паркоус-
тройствения план, да се направи кадастър 
на гробните места, да се направи санира-
не на гробищата и тогава да се проучват 
обществените нагласи.
К. Балинова - секретар на Община 
Дългопол: Мисля, че това, за което гово-
рите не е паркоустройствен план, а регис-
тър и според мен трябва да се направи за 
незаетата територия, не за старите места, 
защото там не могат да се разчетат име-
ната на покойниците, камо ли да се изди-
рят наследниците. Когато се направи ПУП 

на незаетата територия ще се въведе та-
къв регистър, където ще се впише всич-
ко необходимо.
Н.Христов - предс. на ОбС: Колеги има 
предложение да се създаде временна ко-
мисия или работна група. Вие на какво 
мнение сте?
В.Василев - общ. съветник: Работна 
група с представители от Общински съвет, 
Инициативния комитет и Общинска адми-
нистрация.
М. Иванова - Кмет на Община Дълго-
пол: Поемам ангажимент да бъде изчис-
тен и райониран гробищния парк. Благо-
даря на Инициативния комитет за всичко, 
което са направили до този момент.
С 17 гласа “ЗА”, „ПРОТИВ” – 0, „ВЪЗДЪР-
ЖАЛ СЕ” – 0, на основание чл.21, ал.1, т.1 
от ЗМСМА и чл.43, ал.2 от ПОДОС , Общин-
ски съвет Дългопол прие: 
РЕШЕНИЕ 42-2
1. Освобождава Хюсеин Реджебов Ибов от 
състава на ПК „Обществен ред и сигурност”
2. Освобождава Даниела Маринова Коста-
динова от състава на ПК „Обществен ред и 
сигурност”
ПО ТОЧКА ТРЕТА: Разглеждане на иска-
не с вх.№ОС-444/23.08.2013г., постъпило 
в канцеларията на ОбС от Управителя на 
МЦ1 Дългопол.
Н. Христов - предс. на ОбС: Имате ли въ-
проси? Да считам, че няма. Какво е стано-
вището на ПК„Финанси и бюджет" и Пред-
седателски съвет?
Д. Божкова - предс. на ПК ”ФиБ”: На свое 
заседание комисията взе становище да се 
закупят 3 броя климатици на обща стой-
ност 4 000 лв., с включен в цената монтаж.
Б. Николов - зам.-предс. на ОбС: Стано-
вището е положително.
М. Иванова - кмет на Община Дълго-
пол: Всички знаем, че до 10 дни започва 
ремонтът на Медицинския център по про-
грамата за „Енергийна ефективност”. Мое-
то становище и становището на Общинска 
администрация е, че не можем да хар-
чим пари за нещо, което след 10 дни ще 
го приведем в съответствие от гледна точ-
ка на енергийна ефективност. Според мен 
това е един безсмислен разход, защото 
там предстои основен ремонт. 
С 10 гласа “ЗА”, „ПРОТИВ” – 2, „ВЪЗДЪРЖАЛ 
СЕ” – 5, на основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от 
ЗМСМА, Общински съвет - Дългопол прие: 
РЕШЕНИЕ 42-3
1. Дава съгласие за закупуване на 3 (три) 
броя климатици на обща стойност 4 000 
лв., с включен в цената монтаж.
2. Задължава Кмета на Общината и го 
упълномощава да извърши всички закон-
ни действия по изпълнение на решението.
С 14 гласа “ЗА”, „ПРОТИВ” – 0 „ВЪЗДЪРЖАЛ 
СЕ” – 0, на основание чл. 21, ал. 1, т. 6 от 
ЗМСМА, Общински съвет - Дългопол прие: 
РЕШЕНИЕ 42-4
Приема отчет за първото шестмесечие 
на второстепенни разпоредители към 
30.06.2013 г.
ПО ТОЧКА ПЕТА: Отчет от Кмета на Община-
та за изпълнение решенията на ОбС през 
първото шестмесечие на 2013 г.
Н. Христов - предс.на ОбС: Имате ли въ-
проси към вносителя?
Ал. Александров - общ. съветник: От-
носно отчета и по-точно Решение №34-
27/28.06.2013г., с което Общински съвет 
възлага на Кмета да проучи инфраструк-
турата в общината и да предостави до-
клад до следващото заседание, това Ре-
шение не е изпълнено. Става въпрос за 
сигурността на хората, защото пътят до с. 
Боряна всички знаем в какво състояние е 
и колко е опасен за хората.
Цв. Костова – зам.-кмет по ОКМСД: Ис-
кам да възразя на г-н Александров, по от-
ношение на това, че нищо не е направено. 

Подадено е проекто-предложение, което е 
в процес на проучване. В отдел „Инвести-
ции” са подадени проекто-предложения за 
улици в с. Лопушна, с. Партизани, с. Поля-
ците, с. Медовец – това най-малко може да 
се нарече незаинтересованост.
М. Иванова - кмет на Община Дългопол: 
Наистина не съм проконтролирала това ре-
шение, съжалявам. Знаем състоянието на 
пътната инфраструктура, нищо по този въ-
прос не е направено в предишния мандат, 
възразявам срещу това да бъде упрекната 
сегашната общинска администрация и лич-
но аз за състоянието на инфраструктурата. 
Над 50% от проектите, които ще тръгнат сега 
касаят пътища. Правим всичко възможно за 
подобряването на пътищата в общината. Ос-
вен това имаме проблем и с питейната вода, 
но за това не съм виновна отново аз, не е ко-
ректно да ме обвинявате за всичко.
Ал. Александров - общ. съветник: В 
упоменатото от мен Решение се иска от 
Общинска администрация не кандидат-
стване за милиони с проекти, а доклад за 
състоянието на пътната мрежа в Община 
Дългопол и то не е изпълнено.
Н.Христов - предс. на ОбС: Колеги, ако 
няма други въпроси, какво е обобщено-
то становище на Председателския съвет?
Д.Костадинова - зам.-предс. на ОбС: 
Становището е положително.
С 13 гласа “ЗА”, „ПРОТИВ” – 1, „ВЪЗДЪРЖАЛ 
СЕ” – 3, на основание чл.21, ал.1, т.23 и 
ал.2, във връзка с чл.44, ал.1, т.7 от ЗМС-
МА, Общински съвет - Дългопол прие: 
РЕШЕНИЕ 42-5
Приема отчет за изпълнението на реше-
нията на Общинска съвет-Дългопол за пе-
риода 01.01.2013 г.-01.06.2013 г. съгласно 
Приложение №1.
С 17 гласа “ЗА”, „ПРОТИВ” – 0, „ВЪЗДЪРЖАЛ 
СЕ” – 0, на основание чл.21, ал.1, т.24 от 
ЗМСМА, Общински съвет - Дългопол прие: 
РЕШЕНИЕ 42-6
Приема информация по изпълнение на 
Общинска програма за опазване живота и 
здравето на децата в пътното движение на 
Община Дългопол за периода 2013 г. – Из-
пълнение до месец септември.
ПО ТОЧКА СЕДМА: Докладна записка от 
Цвета Костова – И.Д. Кмет на Община 
С 14 гласа “ЗА”, „ПРОТИВ” – 2 „ВЪЗДЪРЖАЛ 
СЕ” – 1, на основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от 
ЗМСМА, Общински съвет - Дългопол прие: 
РЕШЕНИЕ 42-7
1. Увеличава общата численост на адми-
нистрацията – местна дейност „Чистота” 
с 5 (пет) щатни бройки, като трите бройки 
бъдат заети от 01.01.2014 г.
2. Възлага на Кмета на общината и го оп-
равомощава да извърши всички законо-
ви действия по изпълнение на Решението.
ПО ТОЧКА ОСМА: Докладна записка от Цве-
та Костова – И.Д. Кмет на Община Дълго-
пол, относно:
Реконструкция на водопроводна мрежа 
в обхвата на проект „Реконструкция на 
улична мрежа и площади, изграждане на 
тротоари и тротоарни зелени площи в об-
щина Дългопол – агломерации с. Поляци-
те и с. Партизани”.
Н.Христов - предс.на ОбС: Имате ли въ-
проси към вносителя?
Ал.Александров - общ. съветник: Аз 
имах въпрос към г-жа Иванова по време 
на заседанието на комисията – тия пари, 
които трябва да бъдат дадени за изграж-
дането на този несъмнено нужен водопро-
вод, ще бъдат от собствени приходи за 2014 
г. и това е единственото, което ме смущава, 
защото те не са безкрайно количество пари 
и съществува риск да бъде затруднена част 
от работата на детските заведения.
М. Иванова - кмет на Община Дълго-
пол: С основание г-н Александров се при-
теснява за собствените ни приходи, но 

трябва да ви кажа, че през новия програ-
мен период 2014-2020 г. Общината ще има 
ангажимента за самоучастие, ще работим 
така, че да имаме стабилни собствени 
проходи, за да оправим инфраструктура-
та и това, от което има нужда населението.
Н.Христов - предс.на ОбС: Ако няма дру-
ги въпроси, да преминем към становища-
та на ПК”Териториално устройство и еко-
логия”, ПК”Собственост и стопанство” и 
ПК”Финанси и бюджет”.
М. Исмаил - предс. на ПК ”ТУЕ”: Станови-
щето е да бъде приет проектът за решение.
М. Исмаил - секретар на ПК ”СиС”: Стано-
вището е да бъде приет проектът за решение.
Д.Божкова - предс. на ПК”ФиБ”: Стано-
вището е „ЗА” приемането на проектът за 
решение.
С 14 гласа “ЗА”, „ПРОТИВ” – 0 „ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ” 
– 3, на основание чл. 21, ал. 1, т.6 и т. 13 и ал.2 
от ЗМСМА, Общински съвет Дългопол прие: 
РЕШЕНИЕ 42-8
1. Одобрява разходите по представената КСС 
за изпълнение на СМР по реконструкция на 
водопроводната мрежа в обхвата на про-
ект обект „Реконструкция на улична мрежа и 
тротоари в с.Поляците и с.Партизани, Общи-
на Дългопол”, както следва:
1.1. За с. Партизани – разходи в размер на 
115 316, 89 лв., с включен ДДС
1.2. За с. Поляците – разходи в размер на 

87 678, 47 лв., с включен ДДС
2. Упълномощава Кмета на Община Дъл-
гопол да предприеме необходими-
те действия за сключване на договор по 
чл.90, ал.1, т.8 от ЗОП за процедура по 
договаряне без възлагане с фирма „МН 
Строй” ООД като част от „Консорциум „Обе-
динение Дългопол”.
С 4 гласа “ЗА”, „ПРОТИВ” – 4 „ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ” 
– 8, на основание чл. 21, ал. 1, т. 5 от ЗМСМА, 
във връзка с прилагането на чл.27, ал.1, т.2 
и ал.2 от Постановление №1/09.01.2013г. за 
изпълнение на ЗДБРБ за 2013г., Общински 
съвет - Дългопол прие: 
РЕШЕНИЕ 42-9
НЕ актуализира списъка на длъжностите и 
лицата с право на транспортни разноски от 
местоживеене до месторабота и обратно, 
както следва:
С 17 гласа “ЗА”, „ПРОТИВ” – 0, „ВЪЗДЪРЖАЛ 
СЕ” – 0, на основание чл.21, ал.1, т.23 от 
ЗМСМА, Общински съвет - Дългопол прие: 
РЕШЕНИЕ 42-10
ИЗБИРА за съдебни заседатели за Окръ-
жен съд - гр. Варна:
1. Даниела Маринова Костадинова
2. Васил Радославов Василев
3. Хатидже Мехмед Чолак
4. Катерина Димитрова Тончева
5. Мустафа Юнуз Исмаил

Продължава в следващия брой

Общински вести Акция

За шеста година БЧК раз-
дава хранителни проду-
кти на уязвими гражда-

ни по програма „Разпределяне 
на храни от интервенционните 
запаси на ЕС на хора в нерав-
ностойно положение”. Право 
да получат помощ от Община 
Дългопол имат 1 253 бенефици-
енти. Храните се дават на лица, 
които са получавали целеви по-
мощи за отопление през из-
миналия отоплителен сезон, 
неосигурени майки или осино-
вителки, майки, получавали ме-
сечни помощи за отглеждане 
на дете до 1-годишна възраст, 
всички, които са получавали 
месечна добавка за отглеждане 
на дете с увреждания, както и 
семейства, получили еднократ-
на помощ за началото на учеб-
ната година.
От 7.10.2013 год. БЧК започ-
на раздаването на хранителни 

продукти в Община Дългопол 
за уязвими граждани от пър-
вия транш на програмата на 
ЕС. Хората с право на такава 
помощ ще получат полагащите 
им се продукти в пунктовете на 
БЧК. Ще бъдат раздадени над 
31 тона хранителни продукти. 
Продуктите, които всеки бене-
фициент ще получи са: браш-
но - 4 кг; ориз - 3 кг; захар - 5 
кг; олио – 5 л; леща - 2 кг; кон-
фитюр - 2 кг; картофено пюре 
– 0,750 кг; пчелен мед - 1,5 кг;  
боб – 1 кг; вафли – 0,900 кг.
Всяко правоимащо лице ще по-
лучи през първия транш /от 7 
до 31 октомври/ по 25,150 кг 
продукти и още толкова през 
втория транш /от 2 до 20 де-
кември/.
БЧК осъществява своята дей-
ност в изпълнение на основната 
си цел – да облекчава и предо-
твратява човешките страдания, 
без да прави разлика по отно-
шение на националност или ра-
сова принадлежност, пол, соци-
ално положение. За да може да 
изпълнява своята мисия, БЧК 
трябва да има подкрепата, от-
зивчивостта и щедростта на от-
делни личности и на общество-
то като цяло. 
Благодарим на всички добро-
волци, включили се в раздава-
нето на помощите.

Женя Димитрова Янкова

наД 1200 Души в неравностойно 
положение ще получат храни 
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Освен това общината ще разкрие нови ра-
ботни места и ще изпълнява ангажименти-
те си към жителите с по-добро качество на 
услугата. Общественото обсъждане н на-
мерението за поемане на дългосрочен об-
щински дълг, във връзка с привличане на 
външно финансиране за закупуване на ма-
шината за събиране на ТБО, се състоя на 3 
октомври 2012 г.
Приключи и основният преглед на съ-
ществуващата система за събиране на 
битовите отпадъци - обслужвано насе-
ление, оптимизиране на честотата на 
събиране, вид, брой и техническите па-
раметри на съдовете и др. Обявена е об-
ществена поръчка по реда на ЗОП за 
доставка на нови съдове за ТБО.
В момента се работи и по поставянето 
на количествени цели за разделно съби-
ране, рециклиране и оползотворяване 

на отпадъците от домакинствата, както 
и редът за тяхното отчитане. Намаля-
ването на количеството на извозвани-
те ТБО е от изключително важно значе-
ние, предвид огромния скок в цената за 
депониране на тон отпадъци, съгл. влез-
лия в сила ЗУО.
Екпертите на общината разработват 
проект за нова общинска наредба за уп-
равление на отпадъците, която следва-
щата седмица ще бъде достъпна на офи-
циалния сайт. 
Участието на обществеността в цялост-
ния процес на промени в сектора за уп-
равление на отпадъците има голямо зна-
чение. Населението е основен участник 
в процеса на управление на отпадъците, 
защото то е постоянен техен генератор 
и поради това трябва да бъде информи-
рано и въвлечено в новите процеси на 
оптимизиране и оползотворяването на 
отпадъците.

След промяна в закона

Нови практики

Светини

Грижа

Амнистия

община Дългопол търси начини 
Да не се променя такса смет 

мосв препоръчва изгражДане на компостиращи Депа

Всяка година българите изхвърлят 1 600 000 тона биоразградими отпадъци - 
храна, листа, окосена трева, дървесина. Само че от следващата година, спо-
ред ангажиментите ни пред ЕС, това количество трябва да намалее наполо-

вина, а до 2020 г. едва 35% от него да отиват на депата за отпадъци.
Според програмата на екоминистерството вариантите за селата и крайградските 
зони са два - всеки сам да си компостира отпадъците у дома или да се създадат 
малки общински компостиращи депа. Те може да бъдат направени както от кме-
та, така и от кооператив на хората в селото, защото инвестициите са минимални, а 
от произведения компост може да се изкарват пари. Такава била практиката в Ав-
стрия, където жителите на селото сами си транспортирали зелените и хранителни-
те отпадъци до компостиращата инсталация. В момента се разработват програми 
за домашно компостиране, така произведеният хумус може да се ползва директно 
за наторяване на ливадите и градините в дворовете. Тарифата за един килограм 
компост, който всъщност е изключително богат на хранителни вещества хумус, е 
30-40 евро. Един килограм компост, който да е годен за наторяване на земеделска 
земя, пък се получава от около 3 кг биоразградими отпадъци.

На 1 ноември народът ни почита 
паметта на онези свои предци, 
които със словото и делото си са 

били истински народни будители, съх-
ранили духовните ценности и морал на 
българската нация през вековете.
Сред имената на многобройните кни-
жовници, светци, мъченици и герои на 
славното ни и драматично минало, кои-
то ние днес ние почитаме са: Иван Рил-
ски, Йосиф Бдински, Паисий Хилен-
дарски, Софроний Врачански, Григорий 
Цамблак, Константин Костенечки, Вла-
дислав Граматик, Неофит Бозвели, бра-
тята Димитър и Константин Милади-
нови, Георги Раковски, Васил Левски, 
Христо Ботев, Иван Вазов, Стефан Кара-
джа, Хаджи Димитър, Добри Чинтулов, 
Георги Бенковски, Любен Каравелов, За-
хари Стоянов, Ангел Кънчев, Тонка Об-
ретенова ... и още много радетели за на-
родна свяст и българско самосъзнание. 
На този ден ние обръщаме взор към ми-
налото, за да си припомним за онези ми-
гове на страдание и възторг, съпътства-
ли битието на народа ни, от които всеки 
от нас прави своите поуки за история-
та. Всяка национална общност избира 
период от своята история за свое “най-

силно време” и героите на това време се 
превръщат в светли символи за цялата 
нация. “Най-българското време” за нас 
несъмнено е времето на Ботев и Левски, 
периодът на нашето “Високо Възражда-
не”, десетилетието непосредствено пре-
ди Освобождението ни. Но същевре-
менно Денят на народните будители е 
отворен във времето, както към минало-
то, така и към бъдещето. На този ден ние 
си припомняме образите на онези обик-
новени и по своему необикновени бъл-
гари – светци и мъченици, книжовници 
и бунтовници – създали духовния гръб-
нак на българския народ в най-тежките 
години от неговото съществуване, стро-
ителите на нашето Възраждане и Осво-
бождение, както и големите фигури на 
политико-обществени и културни дей-
ци след Освобождението, завещали на 
поколенията своите несъкрушими, свет-
ли идеали, които са пример за изпълнен 
дълг към Отечеството. Благодарение на 
тях са създадени нашата писменост и 
език, църква и училище, просвета и кул-
тура, извоювана свободата и независи-
мостта на България. Поклон пред па-
метта на будителите на нацията!

Протойерей Иван ИВАНОВ

Вече с 30 души повече 
се хранят в общест-
вената трапезария в 

гр. Дългопол. Това съоб-
щиха заместник-кметът на 
община Дългопол Цвета 
Костова и ръководителят 
на проекта „Обществена 
трапезария” Тодорка Па-
найотова. Министерство-
то на труда и социалната 
политика одобри тяхното 
предложение през септем-
ври и осигури допълнител-
но финансиране, с което 
общият брой на потреби-
телите достигна 111 души.
Социална услуга „Общест-
вена трапезария” стартира 
от 15 юли. Инициативата 
на кмита за осигуряване на 
топла храна за жители на 
община Дългопол обхва-
ща периода до 31 декември 
2013 година. Целта на услу-
гата е да се осигури помощ 
и подкрепа на най-нуждае-

щите се от това лица и се-
мейства с ниски месечни 
доходи. Постоянно дейст-
ваща комисия, сформира-
на със заповед на кмета на 
общината, продължава да 
извършва подбора на на-
растващия брой желае-
щи, въпреки ограничената 
бройка.
В проведената през ми-
налата седмица ан-
кета за проучване на 
удовлетвореността на по-
требителите на социал-
ната услуга „Обществена 
трапезария” на Община 
Дългопол 100% от анке-
тираните отговарят, че за 
първи път ползват услу-
гите на обществена тра-
пезария. Тази констата-
ция обяснява високата 
обществена оценка, пред-
вид факта, че в други об-
щини на България услуга-
та съществува от 2006 г.

75% от анкетираните опре-
делят обществената трапе-
зария като „жизненоваж-
на”, а 100% - храната, която 
получават като „пълноцен-
на и свежа” и „разнообраз-
на”.
55% биха желали общест-
вената трапезария „вина-
ги да работи”, а на остана-
лите 45% оптимизмът им 
се свежда до „поне една 
година”. 
Най-голям е делът на из-
хранващите се деца до 
5-годишна възраст, след-
вани от учениците, безра-
ботни и самотни и накрая 
пенсионери и инвалиди.
85% от хората, които си 
получават ежедневно хра-
ната признават, че пер-
соналът в обществената 
трапезария е много за-
грижен, а останалите го 
оценяват като „търпелив 
и внимателен”.

Специалистите от отдел ТСУ в Об-
щина Дългопол споделят, че до мо-
мента заявления и документи са 

подали едва неколцина собственици на 
имоти. Очакванията и подготовката им 
бе значително висока, поради наличие-
то на голям брой фактически установени 
строежи с липса на надлежна документа-
ция в дворните места, особено по селата.
Слабата активност те си обясняват как-
то с липсата на средства, така и с навика, 
да се изчаква последния момент. Край-
ният срок – 26 ноември 2013 г. вече на-
ближава и затова още веднъж призова-

ваме за повече активност.
Амнистията, съгласно новите промени 
в закона, обхваща сградите до 31 март 
2001 г. за търпимите строежи, а узако-
няването обхваща сградите до 26 юли 
2003 г. за тези, които не са успели да 
ги декларират навреме. Това включва 
всичко - пристройки, надстройки и пре-
устройства, сред които и остъклените 
балкони.
За последните 11 години в страната са 
издадени 10 000 заповеди за премахва-
не на незаконни строежи, като са изпъл-
нени над 8000 от тях. 

Ден на нароДните буДители

обществената трапезария 
в община Дългопол получава 

все по-голямо признание

остава месец До крайния срок 
за узаконяване на сграДиКАКВО Е КОМПОСТИРАНЕ?

Домашното компостиране предлага възможност на домакинствата да оползо-
творяват голяма част от битовите си отпадъци (остатъци от храна и градински 
«зелени» отпадъци). Почти две трети от отпадъците, генерирани в домовете, 
се състоят от органични компоненти (цветя, стари плодове и зеленчуци, утай-
ки от кафе, пакетчета от чай, черупки от яйца, слама, стърготини, сено, тревни 

изрезки, дървени вейки и др.), които се разграждат по естествен път.
Компостирането е процес на разграждане на органичните отпадъци в при-
съствие на кислород, при който се получава еднороден кафеникаво-черен 

ронлив материал подходящ за наторяване на земеделските култури и за въз-
становяване на органичната материя в почвите. Процесът се извършва бла-

годарение на различни видове микроорганизми, действащи в аеробна среда: 
бактерии, гъбички, актиномицети, водорасли, протозои, които присъстват ес-
тествено в органичната част на битовите отпадъци или могат да се добавят из-

куствено, за да се ускори процесът.
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Започнал през 2012 г. като Първи селски събор на 
пчеларите, превърналият се в Традиционен фес-
тивал „Чудесата на камчийския мед”, зае свое-

то достойно място в Културния календар на Община 
Дългопол за 2013 г. Той се проведе на 12 октомври от-
ново в китното с.Аспарухово, в деня на земляческия 
събор на селото, в знак на благодарност към любез-
ното им домакинство. Над 200 гости и участници във 
фестивала имаха възможност да се запознаят с цен-
ните качества и да се сдобият с мед и пчелни проду-
кти директно от производителите от близки и далечни 
краища на България. Най-голям интерес предизвика 
щанда на Пчелар№1 на България за 2012 г., г-н Мех-
мет Али от с. Билка, както и атрактивното представя-
не на младия пчелар Радостин от с. Гроздево. 

Акцент на деловата част на фестивала бяха академич-
ните  лекции и дискусии по актуални и важни за бран-
ша проблеми и теми, проследени с голям интерес от 
професионални и любители-пчелари и гости на фести-
вала. Акад. Атанас Атанасов, който е родом от гр. Дъл-
гопол и тази година отбеляза своя 70-годишен юби-
лей, придаде подобаваща тежест на форума с научните 
си изследвания, световни практики и  нововъведения 
за опазване на биоразнообразието и ролята на пче-
лоопрашването, които сподели със заинтригуваната 
аудитория. В края на лекцията акад. Атанасов заяви 
своето искрено желание безвъзмездно да изследва ка-
чествата на камчийския мед, за да подпомогне попу-
ляризирането на ценния продукт на своя роден край.
Лекция за опазване на здравето на пчелите изнесе 
проф.Иванка Желязкова – заместник- ректор на Тра-
кийския университет в Стара Загора, ръководител на 
катедра „Пчеларство” към Зоотехническия факултет. 
Тя прикова вниманието на присъстващите с най-но-
вите си изследвания върху пчелните продукти, с които 

е защитила наскоро своята докторска академична сте-
пен. Те доказват, че независимо дали медосборът е от 
химически и други замърсени райони, в пчелните про-
дукти не се откриват никакви следи от замърсяване.
Д-р Тодор Тодоров, единственият регистриран ве-
теринарен лекар в гр. Дългопол сподели с пчеларите 
своето становище по новите изменения на Закона за 
ветеринарно-медицинската дейност, които им вме-
няват редица задължения като на останалите живот-
новъди, между които избора на обслужващ ветери-
нарен лекар. Той представи подробно  реда и начина 
за изследване и лечение на пчелните семейства, как-
то и важността на изпратените за изследвания в акре-
дитирана лаборатория проби. На зададените от пче-
лари въпроси относно есенните прегледи на пчелните 
семейства, д-р Тодоров посочи конкретни причини, 
заложени в нормативната база на Държавната профи-
лактична програма.
Да чуят от самите производители за техните проблеми 
и необходимост от подкрепа от страна на държавата, 
към дискусиите на кръглата маса се присъединиха де-
путатите Красимира Анастасова и Николай Апосто-
лов. Заместник-председателят на Съюза на български-
те пчелари и председател на организацията във Варна 
връчи на депутатите искания за законодателни про-
мени, за справедливо разпределение на субсидиите за 
сектора, за директни субсидии от 35 евро на пчелно 
семейство и криминализиране на кражбите на пчелни 
семейства. Депутатите приеха исканията с обещание-
то да ги внесат за разглеждане в съответните парла-
ментарни комисии. „Споделяме напълно значимост-
та на обсъжданите проблеми, сред които липсата на 
единна професионална организация, ниските изкуп-
ни цени на меда и спазването на Националната про-
грама по пчеларство. Убедени сме, че намирането на 
правилни и навременни решения е от изключително 
значение за просперитета на този важен отрасъл с ви-
сока икономическа стойност за България” – сподели-
ха в своето обръщение към пчеларите Красимира Ана-
стасова и Николай Апостолов.
Задочно обръщение към участниците в Традицион-
ния фестивал „Чудесата на камчийския мед” изпрати и 
евродепутатът Мария Габриел. В него тя поздрави ор-
ганизаторите на форума, който  давайки възможност 

за пряк контакт на производители и потребители, за 
обмяна на опит и добри практики, допринася за попу-
ляризиране качествата и ползата от консумацията на 
българския мед.
В писмото си тя открои необходимостта от изработ-
ването на мерки за по-добро популяризиране на бъл-
гарския мед и пчелни продукти, които са уникални и 
превъзхождат европейските и световни стандарти по 
качествените си показатели.
Кметът на Община Дългопол г-жа Маринка Иванова 
също изпрати своя поздравителен адрес до участни-
ците във фестивала.  „Пчеларството е една от жизне-
новажните професии. Нашият мед е екологично чист 
продукт с неизброими качества. В нашата община има 
много фамилии, в които магията на пчеларството се 
предава от поколение на поколение. За много от тях 
това е поминък. Подкрепям напълно Вашите усилия 
и ще направя всичко по силите си, за да популяризи-
раме Вашия труд, безценните качества на Вашия про-
дукт и огромното значение на Вашата професия за 
екологичното равновесие на земята” - увери пчелари-
те кметът Маринка Иванова.

Второто издание на пчеларския форум в с. Аспарухово 
приключи според оценката на всички участници с до-
бър успех и ползотворни резултати. Участието на още 
повече пчелари в него би допринесло да подпомогнат 
производството си,  да подменят пчелните си кошери, 
да популяризират по-добре качествата на българския 
мед и да бъдат по-конкурентоспособни.  Така към този 
занаят ще се приобщят и по-голям брой млади хора, 
които да наследят и съхранят многовековната бъл-
гарска пчеларска традиция.  Затова организаторите 
от Община Дългопол и Съюза на българските пчела-
ри вече обмислят нови интересни идеи за неговото по-
пуляризиране, допълване с оригинални съпътстващи 
мероприятия и конкурси за третото издание на „Чуде-
сата на камчийския мед” през следващата година.

акаДемик 
атанас 
атанасов

Роден на 14.08.1943 г. в гр. 
Дългопол. От 1969 г. спе-
циализира в Руската ака-
демия на науките /РАН/ 
в Москва, в институтите 
по растениевъдни науки 
CNRS  и INRA  във Фран-
ция, в Институт по физи-
ология на растенията в гр. 
Сегед, Унгария, Лабора-
тория по генетично инже-
нерство в Отава, Канада 
и Лаборатория по моле-
кулярна генетика в уни-
верситета в Гент, Белгия. 

Носител е на 7 български 
научни звания, последно-
то от които, получил през 
2003 г. е академик. Чуж-
дестранните му звания и 
титли са от Украйна, Ан-
глия, Румъния, Русия. 
Днес акад. Атанас Атана-
сов е член на управителни 
и научни съвети и коми-
сии, експерт и консултант 
на национално и между-
народно равнище. Удос-
тояван е с множество ди-
пломи, титли, и почетни 
членства и награди от све-
товни, чуждестранни и на-
ционални организации.
Основател на Агробио-
институт  в Костинброд 
(2000 г.), Агробиотехпарк 
ЕООД (2001 г.), Съвмес-
тен геномен център (2007 
г.) към Софийски универ-
ситет „Св. Климент Ох-
ридски”, на който от 2010 
г. е ръководител.
Сред научните резултати, 
постижения и приноси на 
първо място е разработ-
ката на методи и техноло-
гии за клонално микрора-

змножаване in vitro.
Научни статии: над 295 
публикации в български 
и чуждестранни списания 
Цитирания: над 550 ци-
тирания 
Научни и приложни раз-
работки: 6 бр. в областта 
на клетъчното и генно ин-
женерство.
Участие в международни 
проекти: 
Ръководител и участник 
в над 50 международни 
проекти по V, VІ и VІІ 
Рамкови програми на ЕС, 
GEF/UNEP, FAO/MAAE, 
ICGEB и др.свързани с 
растителните биотехно-
логии, биобезопасността, 
биотичния и абиотичен 
стрес при растенията и др
Участие в международни 
научни форуми: над 300 
участия с доклади и по-
стери:
Доклади, представени на 
конференции и симпози-
уми – 125. Глави от книги 
– 14. Учебни ръководства 
– 2. Книги – 3. Научни 
сборници – 6.
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Визитка От пчеларите с любов

Културен календар

За втори пореден път в китното с. 
Аспарухово, сред удивителната 
красота на Камчийския край, се 

събраха пчелари от всички кътчета на 
страната. С помощта на Община Дъл-
гопол тази година съборът на пчеларите 
се превърна  в Традиционен фестивал 
„Чудесата на камчийския мед”. Пчела-
рите представиха своите пчелни проду-
кти по оригинален и привлекателен на-
чин. Семейство Стефка и Георги от с. 
Габърница показаха восъчни фигурки 
и други оригинални произведения от 
пчелни продукти. С най-много любов и 
старание бе подготвил своя щанд мла-
дият пчелар Радостин от с. Гроздево. 
Семейството на председателя на нашия 
съюз - Стефка и Обретен Савови, пред-
ставиха пчелни продукти от Дългопол. 
Пчелари от Еленския Балкан – Краси-
мир и Иван Иванови показаха своя пре-
красен еликсир - манов мед, с който са 
се прославили дори и в Брюксел. Изло-
жители от Карнобат представиха пче-
ларско облекло и инвентар. Фестивалът 
бе уважен с присъствието на акад. Ата-
нас Атанасов, проф. Ив. Желязкова, де-
путати от ГЕРБ и евродепутата Мария 

Габриел, която изпрати поздравителен 
адрес. Официалните гости получиха за 
спомен гърненце с мед от  Коджа Бал-
кан, произведен от Донка Арбалиева  
от с. Аспарухово.
От името на организаторите – Общи-
на Дългопол, Съюза на българските 
пчелари и от мое име искам да благода-
ря на нашите спомоществователи, кои-
то за пореден път ни подкрепиха, за да 
продължим заедно  и да се утвърди тра-
дицията на пчеларството в родния ни 
край, където то се предава от поколе-
ния, а именно:
1. Марина Гардън ООД с управител Те-
одора Караиванова-Лазарова
2. ЗК „Луда Камчия” - с. Цонево с пред-
седател Стоян Митев
3. „Агрокамчия” ООД с управител Йор-
дан Друмев
4. Христо Лефтеров от с. Цонево
5. „Фиш груп” ЕООД с управител Ана-
толи Ангелов
6. ЕТ „Екстрема” - с. Красимир с управи-
тел Христо Дянков
7. „Пантекс агро” ЕООД с управител 
Антон Дженков

Донка Арбалиева – инициатор на събора

траДиционен Фестивал „чуДесата на камчийския меД”

качествен меД и пчелни проДукти 
изкушиха ценителите в аспарухово
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Интервю

Продължение от I страница
Какъв е рейтингът на Вашата телевизия, каква е 
Вашата аудитория?
Местната медия е различна от националната. Досе-
гашната ни практика доказва, че хората имат по-голя-
мо доверие в местната медия. Казвам това, защото ние 
живеем сред грижите и ежедневието на местното насе-
ление, черпим информация директно от хората и обра-
тно. Оценката ни идва отново от тях. Неразделни сме. 
Телевизията не гледа на хората само през окото на обек-
тива, а се чувства длъжна да помага за решаването на 
техните проблеми. Затова и местната власт придава го-
лямо значение на местните медии. Споделят с нас всич-
ки проекти,обществени мероприятия, събития, фести-
вали. За тях ние сме едно голямо предимство. 

Същото отношение има към нас и местният бизнес, 
техните организации, търговски палати, занаятчий-
ски сдружения. Например преди една седмица Тър-
говско-промишлената палата на Карабюк ни покани 
на Международната туристическа борса в Анталия. 
Там представихме документален филм за всички но-
вости в бизнеса на Карабюк и за нашите трайни на-
саждения. В продължение на 3 дни излъчвахме инте-
ресни за нашата аудитория репортажи от Анталия. 
Някои от репортажите бяха излъчвани и по национал-
ната телевизия. Или например фестивала в Сафран-
болу, на който бе поканена Вашата делегация – ние 
постоянно излъчвахме новини оттам и така се запоз-
нахме с г-жа Иванова.

С каква нагласа тръгнахте насам – имахте ли 
информация за нас?
За първи път съм в България, а преди да срещна г-жа 

Иванова нищо не знаех за Дългопол. Хората в моя 
град също нищо не знаят за Вас. Но г-жа Иванова и 
нейната делегация направиха много силно предста-
вяне в нашата община. С многобройните си срещи с 
представители на бизнеса, които са световноизвестни 
личности с милиони долари годишен оборот, тя опре-
делено привлече интереса ни. За нея нямаше затворе-
ни врати. И бизнесът сериозно се заинтересува от Вас 
– заради тях съм тук.
Какви са първите Ви впечатления ?
Получи се необяснимо чувство за предаване на енер-
гия между нас с г-жа Иванова. Захласнах се по нейния 
стил на работа. Думите, които тя повтаряше в Сафран-
болу, получиха потвърждение при срещите ми с хората 
тук. Те ми разказаха, че това, което прави г-жа Ивано-
ва за тях, никой от управляващите преди това, подкре-
пен от техния етнос не го е правил.
В ежедневния ни живот се наблюдават войни на дър-
жавно ниво за такова влияние. Ако се увеличи броят 
на управляващите като Маринка Иванова няма да има 
повече причини за такива войни. Симпатията ми към 
нея донякъде се дължи на факта, че аз от години рабо-
тя за човек, който много прилича на нея по стил на ра-
бота – кметът на Община Карабюк. Той също е човек 
от бизнеса преди да стане кмет. Неговото управление 
също не прилича на досегашните. Но той спечели ува-
жението на населението към този нов стил и увеличи 
привържениците си. 
Каква ще бъде темата на Вашия филм?
На първо място в програмата на обединението Diar-
I-Turk е опознаването на културата, бита и история-
та на народите. Предпочитаме страни, където живеят 
турци – Косово, Македония, Таджикистан и др. Мои-
те предавания се излъчват многократно по сателитни-
те канали, по телевизия Румели, Бенги тюрк, Канал 26 
и други, които зная че се гледат и при Вас.

Това се е превърнало в мое хоби, в моя мисия – да бъда 
мост между моята страна и страните, където живеят 
други турци. В Турция културата се развива с мно-
го бързи темпове. Това се осъществява най-вече бла-
годарение на медиите. Ние постоянно продуцираме 
документални филми, като този, който ще направим 
за Вашата община. Целта е да се предават културни-
те традиции както между отделните държави, така и 
между поколенията. 
Силно впечатление ми направи съживяването на земе-
делието при вас. В сходни на Дългопол общини в Тур-
ция това го няма. Впечатлен съм и зная, че г-жа Ивано-
ва е изиграла ролята на локомотив в това съживяване.
Това е много подходящ за инвестиции район – в раз-
лични сектори – горска промишленост, животно-
въдство, производство на мляко и млечни продукти, 
органични плодове и зеленчуци и други продукти. 
Например имате много грозде - то е суровина за пе-
тмез, който при нас много се търси. Също и ябълкови-
ят оцет. Имате превъзходен мед – възхитен съм. Имате 
много богата природа и билки. Това при нас го няма. 
Турция е голям и незадоволен пазар – ще можете да 
възползвате от него. Имате прекрасни условия за ин-
вестиции в туризма – повярвайте ми!
Ние имаме много туристически предавания. Вече пета 
година получаваме първа награда за телевизионен про-
дукт, представящ най-добре туристическата тема на 
Международното изложение „Източно Средиземномо-
рие”. През миналата година в него участваха 4500 турис-
тически фирми от 64 страни, между които и България.
Какво Ви впечатли най-силно?
Чувствата на хората в Цонево, които с помощта на 
кмета Иванова вече имат своя лелеян обреден дом. И 
разбира се – ще трябва да отдам почит и на кмета на 
голяма община Бурса г-н Реджеп Алтепе, въпреки че 
не сме от една партия. В която и балканска страна да 
отида виждам неговия отпечатък. Видях и една спло-
теност между живеещите етноси в тази страна – това 
предвещава едно хубаво бъдеще. Доколкото виждам 
екипът на г-жа Иванова си е създал една дългополска 
кауза, за която всички работят. В това отношение сте 
за пример. Силно съм очарован от Вашата история, но 
най-вече от природата и язовира – тази омагьосваща 
хармония между синьото и зеленото - може би така ще 
озаглавя и филма за община Дългопол.
Кметът ни обича да казва: „Хората са най-голямото 

разликата межДу Духа, бита и културата на 
нашите Два нароДа е колкото еДин конски косъм

богатство на общината”- какво мислите за това?
Присъединявам се към нея – хората тук са достатъчно 
интелигентни и културни, за да го разберат. Това не 
са само думи – аз видях, че хората това го преживяват. 
Разликата между духа, бита и културата на нашите два 
народа е колкото един конски косъм.
Г-жа Маринка Иванова, поради натоварената си про-
грама, се срещна с телевизионния екип само, за да ги 
поздрави с „Добре дошли” и за да им благодари на 
прощаване. В разговора в кабинета й накрая той спо-
дели – „Четири дни обикалям и гледам – имате си 
всичко – и прекрасни и интелигентни хора, знаещи и 
можещи, работни, и природа, и култура, и история, ре-
сурси – всичко. И въпреки това нещо не е наред. Сега 
вече знам – онова което Ви липсва е организация. В 
Турция всички ресурси се управляват от кооперати-
ви. Хората сами са се сдружили, кооперирали са се по-
между си. Имаме сдружение на млекопроизводители, 
на месопроизводители, на животновъди и др. Предсе-
дател на едно такова сдружение е мой приятел. Те раз-
работват проекти за развитие на селските райони по-
край планините Торос. Там изградиха рафинерия за 
етерични масла и цех за пакетиране на липов чай. Съз-
дадоха поминък на населението и всички печелят до-
бре. Нещо такова трябва да направите и тук. Във всич-
ки сектори – направете обединение, търговска марка 
– и проблемите Ви са решени. Най-близкият Ви пазар 
е Турция – достатъчно голям и незадоволен за всичко.

Генералният дирек-
тор на Канал 78 е роден 
през 1974 г. в гр. Кара-
бюк, където завършва 
и основното си образо-
вание, след което пое-
ма по „широкия свят”. 
Завършва университе-
та „Иньоню” в Мала-
тия , където се обучават 
всички висши държав-
ни служители. Специ-

алността му е „Политически науки и връзки с об-
ществеността”. Още незавършил специализацията 
си му предлагат работа като съветник по медийни-
те въпроси в турския парламент. След приключ-
ването на мандата сменя различни електронни и 
печатни медии. В продължение на година води по-
пулярно предаване за политическа журналистика 
в анадолския клон на TRT. В информационната 
мрежа Diar-I-Turk започва кaто оператор, по-къс-
но става и водещ. Сега г-н Шюкрю Гьоккая е ге-
нерален директор на Канал 78, главен редактор на 
сп. "Карабюк" и собственик и главен редактор на 
информационния портал diar-i-turk.com.

Поздравителен адрес
В името на Аллах, 

Всемилостивия, Милосърдния! 
Възхвалата и благодарността да бъде за 
Аллах Субханеху ве Теаля, че Той отреди 
отново да дочакаме дните на Хаджилъ-
ка, в които дни влизат и дните на Курбан 
Байрам. И нека саляту селям да бъде върху 
Мухаммед (саллеллаху алейхи ве селлем), 
който бе изпратен, за да извести и разяс-

ни истината. 
 Уважаеми братя, сестри! 

 Всички ние, мюсюлманите сме радостни 
днес, поради това че посрещнахме един от 
най-големите празници в Исляма – Курбан 
Байрам. За този голям ниамет нека да изка-
жем нашата благодарност към Аллах Аззе 
ве Джелле, както това правят всички мю-
сюлмани по земното кълбо. Този ден идва 
след деня на Арафат, в който хаджиите за-
вършват една от най-важните основи на 

хаджилъка. Пейгамберинът (с.а.в) казва: 
“Хаджилъкът е (престоят) на Арафат”. 

 Деня на Арафат е ден на опрощение и спа-
сение от Огъня. Аллах Аззе ве Джелле опро-
щава на тези хора, които са престояли на 
Арафат, и опрощава на тези от мюсюлма-
ните, които не са хаджии, но са направили 
искрено покаяние, подобрили са делата, це-
лите и намеренията си. Поради това денят 
след Арафат е празник за всички мюсюлма-
ни по всички краища на света. В този ден 
всеки мюсюлманин коли своя курбан, с цел 

приближаване към Всевишния Аллах. 
 Курбанът е сюннет от Ибрахим и Мухам-
мед (а.с.). Аллах Субханеху ве Теаля под-
ложил на изпитание Ибрахим (а.с), като 
му заповядал да пожертва сина си Исма-
ил за курбан. Мъдростта от това била да го 
изпита колко е предаността му към Аллах 
Теаля. Ибрахим (а.с) бил предан на своя 
Създател и се подчинил на заповедта Му. 
Ибрахим показал готовност да изпълни 
тази повеля и даже е пристъпил към ней-
ното изпълнение. В този момент обаче 
идва милост от Аллах, Който изпраща на 
Ибрахим коч, който да принесе в жертва 
вместо сина си. Това още веднъж показ-
ва, че целта от курбана е да се заяви пре-
даността, искреността и себеотрицание-

то като се колят в името Му курбани. 
 Пожелавам Ви Всевишния да приеме 

Вашия курбан, 
 Който от сърце в Негово име е заклан! 

 Нека любимите Ви хора винаги да бъдат 
до Вас!  Празнувайте усмихнати заедно в 
този час!  Пожелавам Ви щастие и бере-
кет, иншааллах Всевишния да Ви дари с 

Дженнет! 
 ЧЕСТИТ КУРБАН БАЙРАМ! 

Ахмед Мехмед Ахмед - 
ходжa нa с. Партизани



ГЛАСЪТ НА ДОЛИНАТА 6брОй 101, ГОДИНА iiiпеТЪк, 25 ОкТОмврИ 2013

„Празниците са дните, в които откриваме 
колко много неща обединяват хората от раз-
личните религии. Навсякъде мюсюлмани и 
християни винаги са празнували празници-
те си заедно. Нека онова, което ни разделя и 
носи раздори помежду ни, да се смали!
Нека тези ръце, протегнати за молитва, срещат във 
всеки труден момент подкрепа и опора! Честит праз-
ник!” С тези думи младите водещи откриха празнич-
ния концерт в ритуалната зала на с. Цонево, в наве-
черието на най-светлия за мюсюлманите в България  
празник – Курбан Байрам.

След тях последва повече от два часа истинска фее-
рия от песни и танци, инструментални изпълнения и 
артистични възстановки  на традиционни текстове, 
свързани с празника. Учениците от ОУ „Христо Ботев” 
се вихриха истински на сцената – от модния „Waka, 
waka” – танцът на най-малките от подготвителната 
група и първокласниците, през сценките и стиховете 
на учениците от ІІ до ІV клас, до прекрасните изпъл-
нения на Йозлем Хюсеин и Елис Ейваз, и богатия ка-
лейдоскоп от ромски, индийски, делиормански и бъл-

В състава на Клуба за народни танци към НЧ 
„Н.Й.Вапцаров” танцуват и творят под ръко-
водството на хореографа Гинка Андонова мла-

ди, креативни хора с различни професии, изпълнени 
с енергия и воля да направят света около нас по-кра-
сив и добър.
Само през последния месец те имаха три изяви на кон-
цертни сцени, фестивали и конкурси. Наградите ид-
ват заслужено, след упорит труд, творчество и вдъхно-
вение от фолклорния извор на жизненост и енергия 
– българския народен танц и музика.
Първото голямо участие на клуба през този месец 
бе на сцената на Националния фолклорен фестивал 

Празник Традиции

Признание
„ритми” жънат успехи по Фестивални 
и концертни сцени „Море от ритми”. Той е ежегоден, провежда се в края 

на месец септември и е с конкурсен характер. Целта му 
е да популяризира българския фолклор; да съхранява 
и развива фолклорното богатство на България, тради-
циите и българския дух; да бъде посредник за обмен 
на новаторски методики в съвременното обучение на 
фолклорните изпълнители.
Близо 1000 участници се конкурираха с нашите „Ритми” 
в тазгодишното трето издание на фестивала. Конкурсна-
та програма се проведе от 20 до 22 септември, а дни пре-
ди това във фоайето на общината се откри съпътстваща 
изложба на 150-годишни автентични народни костюми. 
“Уличка на занаятите” отново бе сформирана пред сгра-
дата на община Балчик, където участници от фестивала 
показаха майсторлъка и красотата на българските зана-
яти. Удовлетворени от участието си на такъв професио-
нален форум, дългополските „Ритми” продължиха свои-
те изяви с още по-голям ентусиазъм.
Ден след фестивала в Балчик клубът  разкри с пълна 
сила своите възможности на ІV Фолклорен събор „Се-
лото на орехите пее” в с. Добрина, Провадийско. Те 
завладяха сърцата на журито  и публиката с изпълне-
ние на хореографските постановки на шопски танц, 
копаница и автентични хора от няколко фолклорни 
области. В деня на галаконцерта за връчването на на-
градите, „Ритми” отново бяха поканени  за участие и 
заслужено получиха наградата си – І място в раздел 
„Танцово изкуство”.

с голям концерт посрещнаха 
курбан байрам в с. цонево

гарски народни танци на момчетата и момичетата от 
V до VІІІ клас, подготвени професионално от тяхна-
та преподавателка по музика г-жа Хриска Младенова.
Гостите в програмата – фолклорната група от читалище 
„Назъм Хикмет” в Шумен грабнаха душите на публика-
та още с появяването си  с барабанния ритъм на „Иля-
хи”. Те свириха, пяха, танцуваха и дадоха всичко от себе 
си за радост на препълнената зала. Голямата изненада 
за публиката бяха жените от фолклорната група при чи-
талището в с. Белоградец, завърнали се преди два дни 
от Балканфест в Бурса, където с медните си гласове са 
си спечелили името „златните момичета”.  

Неизмерима беше радостта и благодарността в очи-
те на главната организаторка на празника – г-жа 
Туркян Юмер в края на концерта. Също колкото не-
измеримо бе вълнението и на консула на Република 
Турция г-н Ниязи Еврен Акйол, който едва от месец 
е в Бургас, а за първи път стъпва в с. Цонево. Освен 
него официални гости на концерта бяха заместник-
кметът на Община Дългопол г-жа Цвета Костова, 
районният мюфтия на Варна г-н Танер Вели, гостът 
от голяма община Бурса г-н Рифат Йолу, Айше Ка-
дир, Хюлия Исмаил, Айля Закир от Женското дру-
жество на ДПС.

Както се подчертава в горецитираните айяти, медът 
има свойството на “изцеление за хората”. В страните с 
най-развита наука, поради полезността на меда за чо-
вешкото здраве, пчеларството и пчелните продукти са 
се превърнали сами по себе си в отделна сфера за из-
следване. Основните качества на меда могат да бъдат 
подредени така:
Лесноусвоим: въпреки че медът съдържа голямо ко-
личество киселина, той лесно се усвоява дори и от най-
чувствителните стомаси. Същевременно помага за по-
доброто функциониране на червата и бъбреците. 
Нискокалоричен: Това, че медът дава голяма 
енергия на тялото, но в същото време не позволява 
да се напълнее от него, е достатъчно, за да го направи 
един хранителен източник с изключително качество. 
Бързо навлиза в кръвта: Когато медът бъде раз-
бъркан с хладка вода, той за 7 минути навлиза в кръв-
та. Поради свободната захар, която съдържа, улеснява 
работата на мозъка.
В резултат на извършените клинични наблюдения и 
експериментални изследвания бива установено, че 
медът притежава противобактериално и противовъз-
палително действие. Медът е изключително ефикасен 
при отстраняването на инфекциите при рани, изчист-
ването на мъртвите клетки от тази област и образу-
ването на нови тъкани. Употребата на меда като ле-
карство е спомената дори в най-старите исторически 
ръкописи. Днес също учените и докторите преоткри-
ват влиянието на меда върху раните.
Произволно извършените опити показват, че при ин-
фекции при рани от изгаряния медът е по-ефикасен от 
сребърен сулфадиазин, и също така стимулира разви-
тието на нови тъкани”. 
Помага при изграждането на кръвта: Медът 
доставя голяма част от необходимата на организма 
енергия при производството на кръв. Също така по-
мага и за прочистването на кръвта. Той влияе на кръ-
вообращението както регулиращо, така и спомагащо. 
Медът е важен защитник срещу втвърдяването на кръ-
воносните съдове. 
Антибактериален: Тази особеност на меда, бла-
годарение на която той не може да съдържа бактерии, 
се нарича “изолиращо въздействие”. Извършените оп-
ити показват, че свойството на меда да убива бактери-
ите се увеличава два пъти, когато той бъде разводнен, 
спрямо чистия мед. 
Антиоксидант: Всеки, който иска да живее здра-
вословно, трябва да консумира антиоксиданти. В меда 
също има много силни антиоксиданти: рinocembrin, 
pinobaxin, chrisin и galagin. От тях pinocembrin е ан-
тиоксидант, който се намира само в меда. 
Склад за минерали и витамини: Наред със за-
харта, като фруктоза и глюкоза, медът съдържа и ми-
нерали като магнезий, калий, калций, натриев хлорид, 
сяра, желязо и фосфор. Заедно с промяната на свой-
ствата на източниците на нектар и цветен прашец се 
променя и съдържанието в меда на витамини B1, B2, 
B3, B6, B5 и C. В пчелния мед има също и малки коли-
чества йод, мед, желязо и цинк. Освен всичко избро-
ено дотук медът съдържа и някои хормони.
Използва се при лечение на рани: Както ста-
ва ясно от представената по-горе информация, медът е 
хранително вещество, но същевременно има доста ле-
чебни свойства. Без съмнение това е едно от чудесата 
на Корана, който е низпослан от всемогъщия Аллах.

чуДото в меДа спореД корана

И внуши твоят Господ на пчелите: 
“Вземете си жилища сред планините 
и по дърветата, и в онова, което [хора-

та] градят! После яжте от всички плодове и 
следвайте пътищата на вашия Господ, улес-
нени [за вас]!” Излиза от стомаха им питие 
с различен цвят. В него има изцеление за хо-
рата. В това има знамение за хора премисля-
щи. (Сура Нахл, 68-69) 
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НА 02.11.2013 г. е ДЕН  НА  ПОКОЙНИКА - 
ТОГАВА Е  АРХАНГЕЛСКАТА  ЗАДУШНИЦА. 

ОТБЕЛЯЗВА СЕ ОЩЕ И КАТО 
ВОЙНИШКАТА ЗАДУШНИЦА. 

БОГ  ДА  ПРОСТИ  ВСИЧКИ ПОЧИНАЛИ. ВЕ-
ЧНА, НЕЗАБРАВИМА И БЛАЖЕНА 

ДА Е ТЯХНАТА  ПАМЕТ. 
НЕКА НА ТОЗИ ДЕН ДА ОТИДЕМ В ЦЪРКВА 

ИЛИ НА ГРОБИЩАТА И ДА  ЗАПАЛИМ  СВЕЩ 
ЗА УПОКОЙ НА  ДУШИТЕ ИМ. 

На 02 ноември, от 08 до 10,30 ч., в гробищен  парк в 
град Дългопол ще се отчитат помени 

на  починалите.
Протойерей Иван Иванов 

свети великомъченик 
Димитър солунски
На 26 октомври източноправославната църква 

чества паметта на  „Св. Вмчк ДИМИТЪР СО-
ЛУНСКИ МИРОТОЧИВИ”.

Свети Великомъченик Димитър Солунски Мироточи-
ви е роден през ІІ век в град Солун. Баща му, управи-
тел на града, имал в дома си стая с икона и кандило. 
След смъртта на родителите си Димитър заел висок 
военен пост, получил заповед да преследва христия-
ните. Но той ги покровителствал. На същия ден след 
като бил убит Св. Великомъченик Димитър Солунски, 
станало   голямо земетресение в Солун и цяла Гърция. 

Християните запазили мощите на светеца. След като 
гоненията били прекратени, над лобното място и гро-
ба на св. Димитър в Солун бил построен малък храм. В 
него ставали много чудеса. По-късно храмът бил разши-
рен и тогава намерили нетленните останки на мъчени-
ка. От тях потекло благовонно миро и затова Църквата 
го нарекла Свети Димитър Мироточиви. Заради чудо-
творната сила на мощите му, св. Димитър бил почитан 
като покровител на гр. Солун. За мироточивите мощи 
на Св.Вмчк Димитър се пише и през 10-и век. Днес мо-
щите на св. Димитър се съхраняват във великолепната 
базилика, издигната на мястото на малкия храм. В деня 
на неговата памет в Солун се стичат поклонници от цял 
свят. Почитта към великомъченик Димитър Солунски 
се разпространила широко на Балканите. Особено по-
читан е в Света Гора - Атон. В манастирите Ватопед и 
Св. Вмчк Панталеймон, както и в Ксенофския манастир 
се пазят частици от неговите мощи. 
Името на св. Димитър е свързано и с историята на 
българския народ. През 1185 година, по време на дву-
вековното византийско робство, братята боляри Асен 
и Петър обявили в Търново, че не признават повече 
византийската власт. Това станало на 26 октомври, на 
храмовия празник на построената от тях църква, наре-
чена на св. Димитър. Закриляни от него, въстаниците 
довели  борбата за независимост и възстановяване на 
българската държавност до успешен край: през про-
летта на 1187 г., след неуспешна обсада на гр. Ловеч, 
византийският император подписал мирен договор, 
който признал властта на Асен и Петър над Северна 
България. Така започнала историята на Второто бъл-
гарско царство. В иконографията е изобразяван като 
конник на червен кон, който с копието си убива вое-
началника Лий.
На този ден в храм „Св. Вмчк ДИМИТЪР  СОЛУН-
СКИ” в с. Арковна от 09,15 ч. ще бъдат отслужени во-
досвет и тържествена света литургия за здраве, успе-
хи, благоденствие за жителите на с. Арковна и целия 
български народ. След светата служба, в двора на хра-
ма ще бъде раздаден курбан за здраве.
ЗАПОВЯДАЙТЕ НА СВЕТАТА  СЛУЖБА! 
Имен ден имат: Димитър, Димитри, Митко, Дими-
тра, Митка, Димо, Димчо, Драган, Драганка, Драгни, 
Драгуша, Димка, Дима, Димана, Димитринка, Дими-
трина, Мита. 
ЧЕСТИТ ПРАЗНИК НА ВСИЧКИ И БОЖИЕТО  БЛА-
ГОСЛОВЕНИЕ ДА Е С ВАС!

Протойерей Иван ИВАНОВ

Малцина почетоха храмовия празник на гр. 
Дългопол, в прослава на неговия покрови-
тел Св. Иван Рилски на 19 октомври 2013 

г. Свещеник Иван Иванов отслужи празничната ли-
тургия, благослови и помоли за божията благодат и 
утвърждение на града, за здраве и благоденствие на 
всички негови жители, за мир и благословение на це-
лия български народ.

Свети Иван Рилски Чудотворец е български духов-
ник, най-известният български светец и отшелник, 
покровител на българския народ, патрон и основател 
на най-големия ставропигиален манастир в България - 
Рилския, патрон на българските будители.
"Заветът на Св. Иван Рилски" е уникален документ, чи-
ето място в духовен и верови аспект е до Паисиевата 
история - мерило за националното ни самосъзнание. 
Заветът има четири познати преписа, които нашето 
духовенство приема за автентични. Единият се нами-
ра в библиотеката на Рилския манастир и е изложен в 
постоянната експозиция на музея му, вторият, напра-
вен от монах Касиан, е датиран 1860 г. и се съхраня-
ва в Националната библиотека, третият е дело на Нео-
фит Рилски (ок.1793-1881), а четвъртият е по-късен и е 
редактиран езиково. Последните два преписа се нами-
рат в сбирката на Етнографския музей в София. 
Посланията на светеца
И, преди всичко, завещавам Ви да пазите светата вяра 
непорочна и незасегната от всякакво зломислие, както 
я приехме от светите отци, без да се отдавате на чужди 
и различни учения. Не се отклонявайте нито надясно, 
нито наляво, но ходете по царския път. 
А най-много се пазете от сребролюбивата змия, защо-
то сребролюбието е корен на всички злини. 
Нито пък търсете да бъдете познавани и обичани от 
земните царе и князе, нито се поддавайте на тях, като 
оставяте Небесния цар, Комуто се записахте да бъде-
те войни. 
И както ви събра в едно благодатта на Светия Дух, 
така и вие се старайте да живеете единодушно и еди-
номислено, като дихаете еднакво, отправяйки поглед 
само към вечното въздаяние, което Бог е подготвил за 

онези, които Го залюбиха. Но и сам благият наш Вла-
дика Господ Исус Христос не казва ли със своите пре-
чисти устни: "Гдето са двама или трима събрани в мое 
име, там съм и Аз всред тях." А нашите богоносни отци 
казват за самопребивателния живот: "Горко на самич-
кия, защото ако падне, няма кой да го вдигне." 
Поради това, чедца, щом като Светият Дух чрез устата 
на пророка похвалява общия живот, не го пренебрегвай-

те и вие, но напротив, утвърдете го и бъ-
дете като едно единно тяло в Господа, 
което има различни членове, като едни 
образуват, прочее, главата, която при-
тежава повелителството, а други нозе-
те, които се явяват тези, които работят 
и носят, други пък - другите части на тя-
лото, та да се състави от всички единно 
духовно в Господа тяло, водимо и упра-
вляемо от една разумна и словесна душа 
- сиреч чрез духовно разсъждение - и да 
няма нищо разделено. И когато се уста-
нови такова пребиваване и живеене спо-
ред Господа, тогава и Той сам ще бъде 
посред вас, като ви управлява невидимо.
Не търсете първенство и началства, но 

помнете Оногова, Който е казал: "Онзи, който иска да 
бъде по-голям всред вас, нека бъде слуга на всички." 
Ако ли пък се намери някой измежду вас, който сее 
плевели, раздори и други съблазни, такъв веднага го 
отстранете отсред вашето събрание.
Като живеете пък вкупом заради Господа и понасяте 
тежестите един другиму, не пренебрегвайте и онези, 
които живеят в уединение - но ги снабдявайте, когато 
може, за да ги имате като молители пред Бога, защо-
то молитвата на праведника може много да постигне.
Ръчната работа да не бъде пренебрегвана от вас, но, 
прочее, в ръцете ви да има работа, а молитвата: "Гос-
поди, Исусе, Христе, Сине Божий, помилвай мене 
грешния" да бъде постоянно в устата ви, както и в ума 
ви - споменът за смъртта. "Да пребивава братолюби-
ето, не забравяйте странолюбието, понеже чрез него 
някои, без да знаят са угостили ангели."
Още много имах да ви говоря, възлюблени ми в Госпо-
да мои чедца, но не е възможно всичко да се напише. 
Предавам ви на Тогова, Който е извор на всяка пре-
мъдрост и разум и истински Утешител - на Светия и 
животворящия Дух, та той сам да ви даде мъдрост, да 
ви вразуми, да ви просвети, да ви научи и настави на 
всяко добро дело.
Божията благодат да бъде с всички вас, като ви осеня-
ва и закриля от всички злини. Амин.
Написа се в годината от създаването от света 6449 
[941 от Р. Хр.], в 25-ия ден от месец март.
Аз, смиреният и многогрешен Йоан, първи жител на 
Рилската пустиня, подписвам със своята ръка и по-
твърждавам гореказаното.
Из книгата на проф. Иван Дуйчев  Рилският светец и негова-

та обител. Живот и иночески подвизи.

Да отслабнем с меД и канела! 

Симбиозата мед плюс канела не позволява нат-
рупването на мазнини! Ако искате да стопи-
те някое друго килце и да регулирате теглото 

си е нужно сутрин на гладно, около половин час пре-
ди закуска да изпиете чаша гореща вода с мед и кане-
ла. „Вълшебното биле” се взема в още една доза вечер 
преди лягане. Рецептата е проста: важно е да спазва-
те стриктно съотношението ½ чаена лъжичка канела, 
1 чаена чаша вода и 1 чаена лъжица мед. Водата се сла-
га да заври, след което с нея се залива канелата и се ос-
тавя да престои около 30 мин. 
Когато канелената отвара изстине се прибавя и медът, 
за да се запазят ценните му свойства и да не се разру-
шат ферментите. Възможно е да се приготви и в по-го-
ляма доза. Вталяващият ефект от тази отвара е в ре-
зултат на пречистващия ефект на храносмислателния 
тракт. Комбинацията от мед и канела има свойството 
да унищожава всякакви гъбички, бактерии и др., кои-
то забавят храносмислането. 
Ако искате да почувствате себе си неподвластни на 
времето и да забавите процесите на стареене е необ-
ходимо да приложите мед и канела в комбинация 1 су-
пена лъжица канела, 3 чаени чаши вода и 4 супени лъ-
жици мед. Първо канелата се кипва с водата, после се 
охлажда и се добавя медът. От приготвената смес се 
пие 3-4 пъти на ден по 1/4 чаена чаша, а тази пропор-

ция оказва невероятно добър ефект върху кожата, като 
я поддържа мека, гладка свежа.
Една смес от мед и канела може да реши и проблемите 
ви с косопада в голяма степен. Този път към полезните 
съставки трябва да прибавите и малко зехтин. Маска-
та за коса се приготвя от затоплен зехтин, 1 супена лъ-
жица мед и 1 чаена лъжица канела. Получената смес се 
втрива добре в скалпа и корените на косата и се оста-
вя така 15 минути, след което се измива с топла вода.
Пчелите ни даряват с безценни съкровища. Ненапраз-
но медът и останалите пчелни продукти се нареждат 
сред най-големите чудеса на природата, носещи неве-
роятни ползи на човека.
Независимо дали го използваме за красота, здраве 
или храна, лъжичка мед прави чудеса за нас.
Св. Харалампи е покровител на пчеларите
На гръцки “харалампиос” означава “светнал от ра-
дост”, а св. Харалампи е тачен от пчеларите като свой 
покровител, защото според легендата той пръв е от-
крил лечебната сила на меда. Всяка година на 10 фев-
руари, когато е празникът на свети Харалампи, из 
цялата страна се правят литургия и водосвет и по тра-
диция на 9 февруари християните носят мед и го оста-
вят да престои през нощта в обителта. На следващия 
ден сутринта се чете специална молитва върху меда за 
здраве и благоденствие. Хората вярват, че след като 
медът е бил до иконата на свети Харалампи, е придо-
бил чудодейна изцелителна мощ.

Здраве

Храмов празник Православен календар
Дългопол почете покровителя си св. иван рилски
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Радостина Калоянова Радева от гр. 
Дългопол е едва на 35 години. Кош-
марът на семейството започва пре-

ди 9 месеца, когато за първи път чуват 
диагнозата „остра миелоидна левкемия”. 
Оттогава Радостина се подлага на хими-
отерапия.  Средствата не стигат за учи-
лищни пособия и голямата им дъщеря 
остава в къщи, а момченцето е в V клас 
в СОУ „Св. Климент Охридски”. Съпру-
гът й в момента работи по Програмите 
за временна заетост в общината, но през 
ноември неговият договор приключва.
Преди няколко дни са получили добра-
та вест, че в Националната специализи-
рана болница за активно лечение по он-
кология в София има подходящ  донор 
за Радостина. За целта трябва да при-
ключи курсът по химиотерапия, за  да 

се пристъпи към костномозъчна транс-
плантация.
В момента Радостина е в Първа ремисия – 
най-подходящият момент за транспланта-
ция. Това обаче е свързано със средства за 
престоя й в продължение на 3 месеца в Со-
фия. Необходими са близо 4000 лв., с които 
семейството не разполага. Община Дълго-
пол организира дарителска кампания за 
набиране на средства за Радостина .
Съгл. Заповед на кмета средствата ще 
се набират в специално поставена и за-
печатана кутия в Общински  информа-
ционен център в сградата на общинска 
администрация.
Нека всеки един от нас и всички заед-
но да помогнем на Радостина да победи 
болестта!

ноември

Слабата зима през 
ноември и декем-
ври предвещава 

неплодородие за есенни-
те посеви.
Ако на празника Ара-
хангел Михаил времето е 
ясно и падне слана, къс-
ното зеле ще е добро и до 
първи декември няма да 
вали сняг.
Каквото е времето на Въ-
ведение Богородично, та-
кова ще е и през цялата 
зима
Ако на Въведение време-
то е топло и има слънце, 
лятото ще е без дъжд и 
плодородието ще е слабо. 
Ако пък вали дъжд - зима-
та ще има много сняг и го-
дината ще е плодородна.
От Андреевден денят на-
раства всеки ден с едно 
синапено зърно.
Ранна зима – добро пло-
дородие.

Наистина не вярвах, че в Дългопол отново ще 
има състезание, докато не дойдоха машини-
те на кооперацията на Теодора Караиванова 

и дисковаха пистата.  Предишните кметове  10 годи-
ни  само обещаваха и никой нищо не направи. Сега 
се почна навреме и нещата станаха добре. Най-напред 
изкосиха целия терен, дисковаха, валираха – хиподру-
мът светна. И от общината си свършиха работата. Но 
най-важното беше наградният фонд-  и основният, и 
допълнителният, който дадоха Маринка Иванова и 
синът й Лъчезар. Това за едно състезание е много ва-
жно – изгражда се престиж, когато участваш в състе-
зания, за които си заслужава и за които дълго време 
се говори.” Така започна разговора Дончо Калчев, до-
като си търсеше място на стола. Явно на седлото му е 
най-удобно…
После се впусна в детайли от самото състезание, които 
може би само той беше забелязал. Сподели, че всич-
ки са останали много доволни от добрата организа-
ция на самото състезание, от емоциите, с които са 
били посрещнати, от многобройната и въпреки това 
дисциплинирана публика, от  силната конкуренция… 
Най-доволни обаче са били от пистата – всички без 
изключение я оценяват като една от много добрите в 
България писта за бегови състезания. Той е сигурен, 
че и за Нова година да им се обади, пак ще дойдат да 
се  състезават. А целият град още говорел за състеза-
нието. Той познавал човек, който 7 години не си е ид-
вал в Дългопол, но като чул за кушията – веднага се 
прибрал за сбора.
Препускайки от една тема в друга, Дончо пресмя-
та как да стане още по-добре състезанието догодина.  

Ако има още една гара, ако има и състезание с двукол-
ки и т.н
Ако искаме обаче, наистина да се наложим и да бъдем 
включени като домакини на кръг от републиканския 
шампионат – трябва много работа. Най-напред  да се 
прекара ток до вишката, да се направят пейки и трибу-
ни и да се огради пистата със специални ПВЦ тръби. 
Добре би било да се изоре и да се насипе с пясък още 

една писта за тренировки. А най-голямата инвестиция 
е нужна за изграждането на още 30-тина бокса за гос-
туващи коне. В България вече има 4-5 такива хиподру-
ма – в Балчик, Шумен, София, Русе… Но в  югоизточ-
ната част такава бегова писта няма.
Вярвам на думите му, защото е бил едва на 15 години, 
когато е започнал да тренира в школата по езда в Дъл-
гопол, при Стойчо Тодоров.  Конете за него са всич-
ко – и когато са в отлична форма и ги подготвя за по-
редно състезание, и когато са болни или просто  имат 
нужда от внимание и грижи. Той самият е и състеза-
тел. До миналата година е спечелил много купи и ба-
шове с не един жребец или кобила по хиподруми в ця-
лата страна – Оливър, Акага, Верцим, Лига, Офелия… 
– помни всички имена. За тази година късмет му носи 
кобилата Акита, с която през май спечели първото 
място на Републиканския шампионат, а в нашето със-
тезание – първото място в първа гара. Наградите му 
позволиха да сбъдне и детската си мечта – да има свой 
личен жребец, който кръсти Акира. Сигурно скоро ще 
чуем името му на голямо състезание.
Сега в остатъка от сградата на бившия конезавод в 
Дългопол има 16 бокса. Дончо се грижи обикновено 
за 6-7 коня. В момента работи само с младите конче-
та, които подковава и обяздва. Старите почиват.  Не 
се чувства добре, когато няма много работа – иска ко-
нюшните отново да са пълни. Всеки ден гледа по сате-
литен канал надбягванията в Турция и следи участия-
та на двамата си идоли – Салим Кая и Алис Караташ. 
Двамата са най-добрите жокеи на Турция и едни от 
най-добрите в Европа. Гледа ги и си мечтае в Дългопол 
един ден да има такъв хиподрум и да ги види наживо.

голямата ми мечта е в Дългопол Да има хипоДрум 
като в турция

Европроект Народни наблюдения

Зов за помощ

В изпълнение на Про-
ект BG 051 РО 001-
3.1.06 „Подобря-

ване на качеството на 
образованието в средищ-
ните училища чрез въ-
веждане на целодневна 
организация на учебния 
процес”, финансиран от 
ЕС по ОП „Развитие на 
човешките ресурси" и че-
тирите средищни учили-
ща на територията на Об-

щина Дългопол получиха 
за началото на учебната 
година предвидените по 
проекта учебни материа-
ли и пособия. Всички уче-
ници с радост носят всеки 
ден в училище раздадени-
те ученически ранички и 
тениски с логото на проек-
та, както и химикали, теф-
тери, занимателни и обра-
зователни игри, гланцови 
блокчета и скицници.

още еДна училищна раДост

Да ДаДем най-Доброто от себе 
си – Да Дарим наДежДа, Да 

Дарим милосърДие с лЮбов!
Млада майка иска да отгледа двете си деца

На зимно слънце и на женско сърце – не вярвай!
Студена зима – горещо лято.
Зима без сняг – лято без дъжд.
Зимните гръмотевици предвещават глад и мор. Колко-
то по-студена е зимата, толкова по-здрава ще е годината.

Ноември е най-доброто време за засаждане на нови 
дръвчета. Почвата не бива да е влажна защото поса-
деното дръвче може да изсъхне. При камениста почва 
дупката трябва да се изкопае ден два преди засаждане-
то. Освен това да е дълбока и по-широка, за да се по-
стави в нея заедно с дръвчето и ситна пръст. При до-
бра почва изкопаната дупка трябва да е с размерите 
на корените на дръвчето и според височината на коре-
новата шийка. То трябва да има най-малко пет добре 
развити и правилно разположени клончета.
Сега е времето на преорете и наторите зеленчуковата 
градина и нивата и да се унищожат плевелите и други-
те бурени, а в лозето да се заринат главините.

Подбра Марин БОЯДЖИЕВ

смяна на сезоните
Мина лято. Дъждове заваляха.
Цяла есен на гръб ще ги нося
чак додето окапят листата
и посърна от болни въпроси.

Бос ще ходя по пътеки познати
без бодли на къпини, без плажа…
Все ще чакам да ми изпратят
вест от лятото, за да ти кажа

как всичко със шепи ти давах,
но светът си отива бързо…
Вкус на диви череши остава,
въжета от дъжд ни завързват…


